
 

 
Sammanträdesprotokoll 2023-10-25  
Kommunstyrelsen 

   

 

 

Tid och plats 2023-10-25 - Kommunhuset klockan 09.00-14.50 (lunchavbrott 12.00-13.00) 

Beslutande  

 Niclas Bengtsson (SD) - ordförande §§ 217-236, jäv § 237 
Emily Haydari (SD) - tjänstgörande ersättare för Niclas Bengtsson (SD) § 237 
Henrik Nilsson (M) - förste vice ordförande, tjänstgörande ordförande § 237 
Arne Silfvergren (S) - andre vice ordförande §§ 217-236, jäv § 237 
Ingemar Svensson (S) - tjänstgörande ersättare för Arne Silfvergren (S) § 237 
Martin Gustafsson (C) - ledamot 
Håkan Wallin (SD) - tjänstgörande ersättare för Anneli Eskilandersson (SD) 
Gunnar Edvardsson (KD) - ledamot §§ 217-228 
Clas Engström (KD) - tjänstgörande ersättare för Gunnar Edvardsson (KD) §§ 
229-237 
Mattias Nirvén (M) - ledamot 
Stefan Svensson (SD) - ledamot 
Minette Jansson (S) - ledamot 
Annika Jönsson (M) - tjänstgörande ersättare för Kristofer Nennestam (M) 
Sebastian Stjärneblad (KD) - ledamot 
 

Övriga deltagande Ersättare som inte tjänstgör: Emily Haydari (SD) §§ 217-236, Thomas Bjertner 
(S) §§ 217-233, Per-Uno Nilsson (M), Tomas Nilsson (C), Clas Engström (KD) 
§§ 217-228, Ingemar Svensson (S) §§ 217-236 och Bo Sjödahl (KD) 
 
Ardiana Demjaha, kommundirektör 
Anders Svensson, nämndsekreterare, protokollförare 
Linus af Sillén Åstradsson, ekonomichef §§ 217-222, del av § 223 
Thomas Nilsson, EttIT § 217 
Mikael Strömbeck, mark- och exploateringsingenjör §§ 218-221 
Binai Ahmad, planarkitekt §§ 219-220 
Maria Månsson Brink, stadsarkitekt §§ 219-220 
Mathias Svensson, fastighetschef § 222 
Kristian Lindgren, utbildningschef § 222 
Karin Sagnia, verksamhetsutvecklare § 229 
Carita Gustafsson, HR-chef § 234 och § 237 

Justering 
 

Justerare Arne Silfvergren (S) §§ 217-236 och Minette Jansson (S) § 237 
 
Dag och tid  

 
Digital signering senast 2023-10-30 klockan 10.00 

Justerade paragrafer §§ 217 - 237  

Underskrifter  
 

Ordförande  
................................................................. 
Niclas Bengtsson §§ 217-236     Henrik Nilsson § 237 

Justerare  
................................................................. 
Arne Silfvergren §§ 217-236     Minette Jansson § 237 
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  Utdragsbestyrkande 

 

 
KS § 217   KLK.2023.365     
 

Information från EttIT  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till 

handlingarna. 

 

 

Sammanfattning 

Information från EttIT om nyheter sedan senaste informationstillfället. 

Informationen handlar om följande områden. 

 

• EttIT har ett ekonomiskt överskott under 2023. Överskottet 

kommer att återföras till kommunerna. 

• Förändringar av nätverk 

• Lösenordsbyte och säkra lösenord 

• Central hantering av nya telefoner och iPads 

• Förändringar avseende e-posthantering och 

tvåfaktorsinloggning 

• Hastigheten behöver öka i nätverken 

• Utbildningar om cybersäkerhet för personal 

• Engångskoder 

 

___________ 
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  Utdragsbestyrkande 

 

 
KS § 218   PLAN.2023.1     
 

Remiss detaljplan för Ramlösa 5:2 mfl, Nya sjukhuset 
Helsingborg  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att framföra att den föreslagna 

lokaliseringen av Nya Sjukhuset Helsingborg är dålig ur ett 

regionalt tillgänglighetsperspektiv. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att överlämna yttrandet daterat 2023-

10-17 som Örkelljunga kommuns yttrande i ärendet. 

 

 

Sammanfattning 

Vid kommunstyrelsens sammanträde 2023-04-05 § 71 behandlas 

samrådsversion av detaljplan för Ramlösa 5:2 med flera. Planen syftar 

till att möjliggöra sjukhusbebyggelse och tillhörande funktioner samt 

nödvändig infrastruktur, park och naturstråk. Kommunstyrelsen 

beslutar att till stadsbyggnadsnämnden i Helsingborg framföra att 

Örkelljunga kommun är mycket kritisk till den föreslagna 

lokaliseringen av nya sjukhuset i Helsingborg, samt att lämna yttrande 

enligt tjänsteskrivelsen per 2023-02-15. 

 

Stadsbyggnadsnämnden i Helsingborg stad har ställt ut förslaget till 

detaljplan för granskning. Yttrande ska lämnas senast 2023-11-05. 

 

Stadsarkitekten har tagit fram ett förslag till yttrande (daterat 2023-10-

17). I yttrandet argumenteras för att den föreslagna lokaliseringen av 

det nya sjukhuset i Helsingborg är dåligt ur ett regionalt 

tillgänglighetsperspektiv. Förslaget till beslut är att meddela detta och 

att översända yttrandet till stadsbyggnadsnämnden i Helsingborgs stad. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-18 - KSAU § 197 

Samrådsredogörelse.pdf 

Plankarta granskning.pdf 

Planbeskrivning granskning.pdf 

MKB Granskning.pdf 

Illustrationsplan granskning J2.pdf 

Illustrationsplan granskning B2.pdf 
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  Utdragsbestyrkande 

 

Remissinstanser granskning.pdf 

Tjänsteskrivelse NSH  

___________ 
 
Expedieras till: 

Stadsbyggnadsnämnden i Helsingborg 

Stadsarkitekt (för kännedom)
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  Utdragsbestyrkande 

 

 
KS § 219   KLK.2023.103  26  
 

Markanvisning inom stadsdelen Origo, del av Ejdern 6 
m.fl. - 3HUS AB med bolag i koncernen  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att i förtid återta markanvisningen som 

avtalades 2022-06-30 och som varit tilldelad bolaget Fastighets AB 

3HUS. 

 

 

Sammanfattning 

Fastighets AB 3HUS och Örkelljunga kommun tecknade i juni 2022 

avtal om markanvisning gällande den blivande stadsdelen Origo i 

Örkelljunga tätort. Parternas dialoger därefter har skapat en samsyn om 

att markanvisningsavtalet från 2022 passar dåligt in på den successivt 

framväxande stadsdelen. För att ingå planavtal vill bolaget i sådant fall 

ha markanvisning för endast de tre kvarteren som är föremål för 

planläggning. Avtalsdialog om markanvisning har därefter pågått. 

Under dialogen har det framkommit att bolagets bedömning av 

genomförandetid är långsammare än den takt som kommunen anser 

behövs för att klara bostadsförsörjningen.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 2023-09-20 § 185 att uppdra 

åt kommunledningsförvaltningen att återkomma med förslag till beslut 

till kommunstyrelsens arbetsutskott i oktober 2023. 

 

I tjänsteskrivelse 2023-10-15 föreslår mark- och exploaterings-

ingenjören att det ska beslutas om ett återtagande av den befintliga 

markanvisningen från 2022-06-30.  

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-18 - KSAU § 198 

Tjänsteskrivelse - Återtagande av markanvisning 

Markanvisningsavtal, 2022-06-30  

___________ 
 
Expedieras till: 

Mark- och exploateringsingenjör (för åtgärd och vidare handläggning) 

Stadsarkitekt (för åtgärd och vidare handläggning)
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  Utdragsbestyrkande 

 

 
KS § 220   PLAN.2009.1     
 

Planprogram för del av Västra Ringarp 8:473 m fl, 
"Hjälmsjöro"  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att godkänna det upprättade 

planprogrammet i form av planprogram, illustrationsplan, 

samrådsredogörelse och bilaga om ianspråktagande av betesmark. 

 

Gunnar Edvardsson (KD) och Sebastian Stjärneblad (KD) reserverar 

sig till förmån för eget yrkande. 

 

 

Sammanfattning 

Kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningen har arbetat fram ett 

planprogram för Hjälmsjöro, efter att förvaltningen 2009-08-12 § 132 

fick i uppdrag att påbörja arbetet med program för området. 

 

Ett samrådsförslag var ute på samråd 2013, vilket fick omarbetas efter 

samrådet. Därefter har flera förslag tagits fram som inte varit ute på 

samråd. 

 

Arbetet med planprogram för området återupptogs av nuvarande 

arbetsgrupp på planenheten under fjärde kvartalet 2020 och inleddes 

med en bred medborgardialog med barn och unga, allmänheten och 

politiska referensgruppen. 

 

Det aktuella planprogrammet har varit ute på samråd i två omgångar, 

2022-05-09 - 2022-06-10 och 2023-06-15 - 2023-08-10. I samråden har 

det inkommit synpunkter från statliga myndigheter, kommunala 

instanser och allmänheten. Dessa synpunkter är bemötta i 

samrådsredogörelserna. 

 

Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden behandlar ärendet 2023-09-

25 § 83. Nämnden föreslår att kommunfullmäktige godkänner det 

upprättade planprogrammet i form av planprogram, illustrationsplan 

och samrådsredogörelse. Jan Nordstrand (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för eget yrkande om att föreslagen 

bostadsbebyggelse öster om Bruksvägen tas bort. 
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  Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet 2023-10-18 § 196. 

Arbetsutskottet kompletterar beslutsförslaget med att även nämna 

bilagan om ianspråktagande av betesmark. I övrigt lämnas 

beslutsförslag i enlighet med kultur- och samhällsutvecklingsnämndens 

förslag. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Gunnar Edvardsson (KD) och Sebastian Stjärneblad (KD) yrkar att 

föreslagen bostadsbebyggelse öster om Bruksvägen ska tas bort. I 

övrigt tillstyrks det framtagna förslaget. 

 

Niclas Bengtsson (SD), Henrik Nilsson (M) och Mattias Nirvén (M) 

yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag. Dels arbetsutskottets 

förslag. Dels arbetsutskottets förslag med ändringen att 

bostadsbebyggelse öster om Bruksvägen ska tas bort. Ordförande 

ställer förslagen mot varandra. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

lämnar beslutsförslag i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-18 - KSAU § 196 

Protokoll 2023-09-25 - KSUN § 83 

Tjänsteskrivelse 230905 KSUN_KS_KF.pdf 

PLANPROGRAM Hjälmsjöro godkännande.pdf 

ILLUSTRATIONSPLAN Hjälmsjöro Godkännande (mindre fil).pdf 

Samrådsredogörelse_del 2_KSUN 

Bilaga 1 Ianspråktagande av betesmark  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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  Utdragsbestyrkande 

 

 
KS § 221   KLK.2023.275  261  
 

Förfrågan från Vallda Solenergi AB om etablering av 
solenergianläggning inom fastighet ägd av kommunen  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunen för närvarande inte kan 

erbjuda Vallda Solenergi AB markutrymme från det egna 

markinnehavet för att etablera den föreslagna 

solenergianläggningen. 

 

 

Sammanfattning 

Vallda Solenergi AB har lämnat in ett initiativ till Örkelljunga kommun 

om möjlighet till åtkomst till obebyggd mark. I deras initiativ nämns 

del av fastigheten Örkelljunga 156:1, belägen vid norra industriområdet 

och vägen som benämns Sonnarpsbacken. De vill få tillgång till cirka 

16 hektar. 

 

Syftet är att kunna etablera en solenergianläggning. Ett arrende behöver 

löpa i totalt 35 år. Bolaget ska ansvara för hela förloppet från etablering 

till avveckling. 

 

En del av området omfattas av detaljplan. Största delen ligger däremot 

utanför detaljplan. Del av området omnämns i naturvårdsprogrammet 

från 2018 utifrån att det finns skyddsvärd bokskog. Gällande 

översiktsplanen (ÖP07) anger att området delvis ligger i den riktning 

som tätortsutveckling kan ske. Förslaget till ny översiktsplan (ÖP2040) 

anger ingen specifik utvecklingsinriktning för den huvudsakliga delen 

av området, men södra delen anges för utveckling av industriområdet. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 2023-09-06 § 180 att ställa sig positiv till 

bolagets förfrågan om att etablera en solenergianläggning, med 

undantag för den angivna placeringen. Kommunstyrelsen uppdrar till 

kommunledningsförvaltningen att utreda en lämplig placering av en 

solenergianläggning. 

 

Kommunledningsförvaltningen har utrett om det finns mark som 

kommunen äger som går att erbjuda till bolaget. I tjänsteskrivelse 2023-

09-28 görs bedömningen att det inte finns någon plats att erbjuda med 

hänsyn till bolagets behov. 
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  Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet 2023-10-18 § 199. 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att Vallda 

Solenergi AB för närvarande inte kan erbjudas markutrymme från det 

egna markinnehavet för att etablera den föreslagna 

solenergianläggningen. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Arne Silfvergren (S) och Mattias Nirvén (M) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-18 - KSAU § 199 

Tjänsteskrivelse - Alternativ placering 

Protokoll 2023-09-06 - KS § 180 

Initiativ - Arrende för etablering av solenergipark  

___________ 
 
Expedieras till: 

Vallda Solenergi AB 

Mark- och exploateringsingenjör (för kännedom) 

Stadsarkitekt (för kännedom) 
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  Utdragsbestyrkande 

 

 
KS § 222   KLK.2023.276     
 

Ny skola  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att öka investeringsbudgeten 

för den nya skolan med 18 miljoner, vilket innebär att 

investeringsbudgeten kommer att uppgå till totalt 117 miljoner 

kronor. Ändringen ska hanteras i budgetprocessen för budget 

2024-2026. Finansieringen sker genom att investeringsbudgeten för 

2025 utökas med 18 miljoner. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att ge NCC i uppdrag att 

bygga den nya skolan. 

 

Martin Gustafsson (C), Arne Silfvergren (S) och Minette Jansson (S) 

deltar inte i beslutet. 

 

 

Sammanfattning 

Beslut att bygga ny grundskola togs av kommunfullmäktige 2021-12-

13 § 105. 

 

Skolan är planerad för elever i årskurs 4-6 fördelat på sju klassrum, 

med möjlighet att ställa om för andra åldersgrupper. Ett centralkök har 

arbetats in i planen för den nya skolan, istället för ett mindre 

tillagningskök som tidigare var planerat. 

 

En kalkyl har tagits fram för den nya skolan inklusive centralköket. 

Kalkylen bygger på att det skett en allmän kostnadsutveckling, att 

köket blivit större, att ytan utökats och att placeringen har blivit 

klarlagd. Kalkylen visar att investeringskostnaden uppgår till 

sammanlagt 117 miljoner kronor, vilket är en ökning med 18 miljoner. 

 

I tjänsteskrivelse 2023-10-11 föreslår fastighetschefen att 

investeringsbudgeten ska öka till 117 miljoner kronor, och att 

kostnaden hanteras i budgetprocess för budget 2024-2026. Finansiering 

föreslås ske genom att öka investeringsbudget för 2025 med 18 

miljoner kronor. Vidare föreslås att NCC ges i uppdrag att bygga den 

nya skolan. 
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  Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet 2023-10-18 § 203. 

Arbetsutskottet lämnar beslutsförslag i enlighet med förslaget i 

tjänsteskrivelsen. Martin Gustafsson (C) och Arne Silfvergren (S) 

deltar inte i beslutet. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Niclas Bengtsson (SD), Henrik Nilsson (M), Annika Jönsson (M), 

Mattias Nirvén (M) och Stefan Svensson (SD) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-18 - KSAU § 203 

Tjänsteskrivelse om ny skola.pdf 

Bilaga - Kalkyl vid investeringsbeslut - Ny skola rev 1.pdf 

Bilaga Ritningar utformning.pdf 

Bilaga Ritning Placering och utemiljö.pdf 

Visualisering.pdf  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-10-25
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KS § 223   KLK.2023.342  042  
 

Budget 2024 och flerårsplan 2025-2026  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att fastställa budget 2024 

samt ekonomisk flerårsplan 2025-2026 inklusive 

investeringsbudget, i enlighet med budgetförslaget från 

Sverigedemokraterna och Moderaterna (samstyret). 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att kommunstyrelsen under 

2024 får genomföra nyupplåning för kommunens räkning med 

totalt 150 miljoner kronor för finansiering av beslutade 

investeringar. Det innebär att kommunstyrelsen får öka 

kommunens låneskulder med totalt 150 miljoner kronor utan 

kommunfullmäktiges särskilda bemyndigande. Kommunstyrelsen 

har under 2024 rätt att omsätta lån, det vill säga låna upp 

motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under 

2024. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att kommunens taxor per 

2024-01-01 är oförändrade i jämförelse med 2023, förutom taxor 

som räknas upp enligt index och taxeförändringar som behandlas 

som separata ärenden. Detta hindrar inte att kommunfullmäktige 

senare under 2024 kan fatta beslut om förändringar av taxor, där 

förändringarna i sådant fall träder i kraft under året 2024. 

 

 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen noterar att kommunfullmäktige även ska 

besluta om anslag till revisionen för 2024, efter förslag från 

kommunfullmäktiges presidium. 

 

 

Arne Silfvergren (S), Minette Jansson (S) och Martin Gustafsson (C) 

reserverar sig till förmån för eget budgetförslag. 

 

Gunnar Edvardsson (KD) och Sebastian Stjärneblad (KD) reserverar 

sig till förmån för eget budgetförslag. 
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  Utdragsbestyrkande 

 

 

Sammanfattning 

Örkelljunga kommun ska anta budget 2024 samt ekonomisk flerårsplan 

2025-2026 inklusive investeringsbudget. Det behöver även fattas beslut 

om nyupplåning, omsättning av lån, taxor och anslag till revisionen. 

 

Budgetförslag har lämnats in från: 

• Samstyret bestående av Sverigedemokraterna och Moderaterna 

• Centerpartiet och Socialdemokraterna (gemensamt för båda 

partierna) 

• Kristdemokraterna 

 

Därutöver finns framarbetade beslutsformuleringar avseende upplåning 

och taxeförändringar, samt notering om hur anslag till revisionen ska 

hanteras. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Martin Gustafsson (C) och Arne Silfvergren (S) yrkar bifall till 

budgetförslaget från Centerpartiet och Socialdemokraterna. 

 

Henrik Nilsson (M), Annika Jönsson (M), Stefan Svensson (SD), 

Mattias Nirvén (M) och Håkan Wallin (SD) yrkar bifall till 

budgetförslaget från Sverigedemokraterna och Moderaterna 

(samstyret). 

 

Gunnar Edvardsson (KD) och Sebastian Stjärneblad (KD) yrkar bifall 

till budgetförslaget från Kristdemokraterna. 

 

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns tre motstridiga förslag, och ställer 

dessa mot varandra. Ordförande finner att kommunstyrelsen lämnar 

beslutsförslag i enlighet med samstyrets förslag. 

 

Ordförande finner vidare att kommunstyrelsen lämnar beslutsförslag 

avseende upplåning och taxeförändringar, samt notering om hur anslag 

till revisionen ska hanteras. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse från ekonomichefen om budget 2024 och ekonomisk 

flerårsplan 2025-2026.pdf 

Budgetförslag från Samstyret (SD) och (M).pdf 

Budgetförslag från (C) och (S).pdf 

Budgetförslag från (KD).pdf 
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Skrivelse från revisorerna till kommunfullmäktiges presidium med 

budgetäskande för 2024  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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KS § 224   KLK.2023.381     
 

Utdebitering 2024 för Örkelljunga kommun  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att för år 2024 fastställa en 

utdebitering med 19,06 kronor per skattekrona. 

 

Arne Silfvergren (S), Minette Jansson (S) och Martin Gustafsson (C) 

reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Gunnar Edvardsson (KD) och Sebastian Stjärneblad (KD) reserverar 

sig till förmån för eget yrkande. 

 

 

Sammanfattning 

Örkelljunga kommun ska fastställa utdebiteringen för 2024. För 2023 är 

utdebiteringen 19,06 kronor per skattekrona. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Gunnar Edvardsson (KD) yrkar att utdebiteringen ska vara 20,06 

kronor per skattekrona. 

 

Martin Gustafsson (C), Arne Silfvergren (S) och Minette Jansson (S) 

yrkar att utdebiteringen ska vara 19,56 kronor per skattekrona. 

 

Niclas Bengtsson (SD), Stefan Svensson (SD), Annika Jönsson (M), 

Henrik Nilsson (M) och Håkan Wallin (SD) yrkar att utdebiteringen ska 

vara 19,06 kronor per skattekrona. 

 

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns tre motstridiga förslag, och ställer 

dessa mot varandra. Ordförande finner att kommunstyrelsen lämnar 

beslutsförslag om utdebitering med 19,06 kronor per skattekrona. 

 

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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KS § 225   KSUN.2023.121  806  
 

Taxor och avgifter kultur- och 
samhällsutvecklingsnämnden  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att fastställa taxor och 

avgifter för kultur- och samhällsutvecklingsnämnden enligt 

dokumentet "Taxor och avgifter KSUN Förändringar 2024 

bilaga", samt att de nya taxorna och avgifterna ska gälla från och 

med 2024-01-01. 

 

 

Sammanfattning 

Kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningen har arbetat fram ett 

förslag till nya och reviderade taxor och avgifter för kultur- och 

samhällsutvecklingsnämnden. Förslaget innehåller helt nya taxor för 

exempelvis inventarier i Forum, och för hyra av scenen i dalen. I 

förslaget finns även vissa förändringar i kategorier, bland annat föreslås 

det införas en kategori D för idrottsplatsen. Förändringar redovisas i 

dokumentet "Taxor och avgifter KSUN Förändringar 2024 bilaga". 

 

Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden behandlar ärendet 2023-09-

25 § 81. Nämnden föreslår att kommunfullmäktige ska fastställa taxor 

och avgifter för kultur- och samhällsutvecklingsnämnden enligt bilaga, 

samt att nya taxor och avgifter ska gälla från och med 2024-01-01. Vid 

nämndens sammanträde fanns även yrkande från Gunilla Edman (S) 

om att årsavgiften för kolonilotter ska vara 500 kronor istället för 600 

kronor. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet 2023-10-11 § 191. 

Arbetsutskottet lämnar beslutsförslag i enlighet med kultur- och 

samhällsutvecklingsnämndens förslag. Vid arbetsutskottets 

sammanträde fanns även yrkande från Arne Silfvergren (S) om att 

årsavgiften för kolonilotter ska vara 500 kronor istället för 600 kronor. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Arne Silfvergren (S) yrkar att årsavgiften för kolonilotter ska vara 500 

kronor istället för 600 kronor. I övriga delar yrkas bifall till 

arbetsutskottets förslag. 
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Mattias Nirvén (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns två motstridiga förslag, och ställer 

dessa mot varandra. Ordförande finner att kommunstyrelsen lämnar 

beslutsförslag i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-11 - KSAU § 191 

Protokoll 2023-09-25 - KSUN § 81 

Tjänsteskrivelse taxor och avgifter 

Taxor och avgifter KSUN Förändringar 2024 bilaga  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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KS § 226   VA.2023.1     
 

VA-taxa 2024  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att genomsnittshöjningen på 

VA-taxebilaga 2 (brukningsavgifter) ska vara 18 procent, samt att i 

övrigt godkänna VA-taxa 2024 i enlighet med förslaget från NSVA. 

 

Gunnar Edvardsson (KD) och Sebastian Stjärneblad (KD) reserverar 

sig till förmån för eget yrkande. 

 

 

Sammanfattning 

Nordvästra Skånes Vatten och Avlopp AB (NSVA) har tagit fram 

förslag till förändringar av VA-taxen för Örkelljunga kommun från och 

med 2024-01-01. NSVA redovisar följande ändringar och motiveringar: 

 

• VA-taxa taxebilaga 1 (Anläggningsavgifter) justeras med 

indextalet för maj 2023 (151,8) i Entreprenadprisindex, till 221 

(januari 2011 = 100) enligt Örkelljungas kommuns VA-taxa § 

10. Justeringen innebär en höjning med 10,7 procent jämfört 

med 2023. 

 

• VA-taxa taxebilaga 2 (Brukningsavgifter) justeras med en 

snitthöjning av VA-taxan på 12,7 procent. Snitthöjningen 

fördelas på avgiften för vattenslag dricksvatten med 7 procent, 

avgiften för vattenslag spillvatten med 18 procent. Detta innebär 

en genomsnittlig höjning för Typhus A med 124 kronor per 

månad och för Typhus B (flerfamiljshus) 75 kronor per mån per 

lägenhet. 

 

• VA-taxa taxebilaga 3 (Avgifter för särskilda VA-abonnemang) 

justeras med indextalet för maj 2023 (401,19) i 

konsumentprisindex, KPI (1980 = 100). Justeringen innebär en 

höjning med 9,7 procent jämfört med 2023. 

 

Utöver KPI höjning har det gjorts separata höjningar under 

”avgifter för särskilda serviceåtagande” och ”övriga avgifter”. 

- Provning och kontroll av vattenmätare på kunds begäran 

- Ersättning för frusen eller skadad mätare 
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- Extra avgift för vattenmätare placerad i vattenbrunn 

- Slam för trekammarbrunn och dylikt per m3 

- Avstängning av vattentillförsel 

- Återinkoppling av vattentillförsel 

- Förgävesbesök 

 

• VA-taxa - Taxa för Örkelljungas kommuns allmänna vatten- 

och avloppsanläggning. Under paragraf § 20 mom 3 har införts 

ett stycke om schablonberäkning för mätare som ej längre är 

godkänd för debitering enligt gällande regelverk.  

 

VA-taxan föreslås höjas för att genomföra åtgärder på VA-systemet 

enligt beslutad affärsplan. VA-verksamheten i Örkelljunga kommun har 

fortsatt drabbats av kostnadsökningar på grund av hög inflation. VA-

systemet är en samhällsviktig infrastruktur som kontinuerligt måste 

underhållas och förnyas för att leverera säkra vattentjänster. I beslutad 

plan inkluderas därför fortsatt ny- och reinvesteringar och ett utökat 

fastighetsunderhåll samtidigt som höjd räntenivå ytterligare driver 

kostnader i en kapitalintensiv verksamhet som VA. Ett försämrat 

säkerhetsläge kräver också ytterligare säkerhetshöjande åtgärder för att 

skydda IT-system och anläggningar. 

 

Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden har behandlat ärendet 2023-

09-25 § 80. Nämnden föreslå att kommunfullmäktige beslutar att 

genomsnittshöjningen på VA-taxebilaga 2 (brukningsavgifter) ska vara 

18 procent, samt att godkänna VA-taxa 2024 i övrigt. Vid nämndens 

behandling fanns även yrkande från Jan Nordstrand (KD), Christer 

Olsson (S) och Gunilla Edman (S) om att genomsnittshöjningen av 

taxebilaga 1 (anläggningsavgifter) ska vara fem procent. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet 2023-10-11 § 192. 

Arbetsutskottet lämnar beslutsförslag i enlighet med kultur- och 

samhällsutvecklingsnämndens förslag. Vid arbetsutskottets behandling 

fanns även yrkande från Arne Silfvergren (S) om att 

genomsnittshöjningen av taxebilaga 1 (anläggningsavgifter) ska vara 

fem procent. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Gunnar Edvardsson (KD) yrkar att de genomsnittliga 

taxeförändringarna ska vara fem procent för taxebilaga 1 och fem 

procent för taxebilaga 2. 
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Arne Silfvergren (S) yrkar att genomsnittshöjningen i taxebilaga 1 ska 

vara fem procent. I övriga delar yrkas bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Mattias Nirvén (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns motstridiga yrkande för taxebilaga 

1 och 2. Dessa behandlas var för sig. 

 

Taxebilaga 1:  

Ordförande konstaterar att det finns två motstridiga förslag, och ställer 

dessa mot varandra. Ordförande finner att kommunstyrelsen lämnar 

beslutsförslag i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Omröstning begärs. 

 

Ja-röst för arbetsutskottets förslag. 

Nej-röst för yrkande från Gunnar Edvardsson (KD) och Arne 

Silfvergren (S). 

 

Omröstningen utfaller med sju ja-röster och fyra nej-röster.  

 

Det antecknas att Henrik Nilsson (M), Martin Gustafsson (C), Håkan 

Wallin (SD), Mattias Nirvén (M), Stefan Svensson (SD), Annika 

Jönsson (M) och Niclas Bengtsson (SD) röstar ja, samt att Arne 

Silfvergren (S), Gunnar Edvardsson (KD), Minette Jansson (S) och 

Sebastian Stjärneblad (KD) röstar nej. 

 

Taxebilaga 2 

Ordförande konstaterar att det finns två motstridiga förslag, och ställer 

dessa mot varandra. Ordförande finner att kommunstyrelsen lämnar 

beslutsförslag i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Övriga delar av förslaget 

Ordförande finner att kommunstyrelsen lämnar beslutsförslag i enlighet 

med arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-11 - KSAU § 192 

Protokoll 2023-09-25 - KSUN § 80 

Tjänsteskrivelse 

Bilaga 1 

VA-taxa 2024 Örkelljunga.pdf 
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2024 NSVA VA-taxebilaga 1 Örkelljunga.pdf 

2024 NSVA VA-taxebilaga 2 Örkelljunga.pdf 

2024 NSVA VA-taxebilaga 3 Örkelljunga.pdf  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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KS § 227   KLK.2023.367  107  
 

Förslag från NÅRAB till renhållningstaxa och 
renhållningsföreskrift 2024  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att godkänna föreslaget till ny 

renhållningstaxa och renhållningsordning. Den nya 

renhållningstaxan och renhållningsföreskrifterna träder i kraft 

2024-01-01, under förutsättning att alla kommunerna fattar beslut 

om godkännande. 

 

 

Sammanfattning 

I skrivelse 2023-10-02 från Norra Åsbo Renhållnings AB (NÅRAB) 

lämnas förslag till ny renhållningstaxa och ändrade föreskrifter för år 

2024 för ägarkommunerna Klippan, Perstorp och Örkelljunga. 

 

I det bifogade förslaget till beslut är renhållningstaxan för 2024 höjd 

med 3,0 procent för renhållning och med 6,6 procent för slamtömning. 

Slamtaxan är även höjd med 77 kronor per ton exklusive moms för de 

priser där mängden slam är inräknat i priset. Det motsvarar en 

taxehöjning med cirka nio kronor per månad för ett 

standardabonnemang för ett villahushåll och cirka 24 kronor per månad 

för slam. NÅRAB motiverar förslaget med anpassning till 

lagstiftningen och kostnadsökningar. 

 

NÅRAB föreslår att kommunfullmäktige i ägakommunerna ska 

godkänna förslaget till ny renhållningstaxa och renhållningsordning. 

Den nya renhållningstaxan och renhållningsföreskrifterna föreslås träda 

i kraft 2024-01-01, under förutsättning att alla kommunerna fattar 

beslutet. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-11 - KSAU § 193 

Följebrev om taxa 2024.pdf 

Renhållningsföreskrifter 2024.pdf 

Abonnemang slam 2024.pdf 

Abonnemang kärl 2024.pdf  

___________ 
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Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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KS § 228   KLK.2023.379     
 

Anvisningar för årsredovisningen 2023  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att fastställa anvisningarna 

för årsredovisning 2023, i enlighet med ekonomichefens förslag. 

 

 

Sammanfattning 

Ekonomichefen har lämnat förslag till anvisningar för årsredovisning 

2023. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-18 - KSAU § 202 

Anvisningar årsredovisning 2023.pdf  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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KS § 229   KLK.2023.4     
 

Information från kommundirektören  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till 

handlingarna. 

 

 

Sammanfattning 

Kommundirektörens information fokuserar på att redovisa resultat av 

Svenskt Näringslivs undersökning om företagsklimat. Undersökningen 

bygger på 14 frågor som sänds ut till företag varje år och till 

kommunfullmäktige vartannat år. För varje fråga sker en poängsättning. 

 

Kommunledningsförvaltningens verksamhetsutvecklare lämnar en 

sammanfattande redovisning av svaren av årets enkät, bland annat om 

vilka områden som företagen är mest nöjda respektive missnöjda med. 

Vidare beskrivs genomförda och planerade åtgärder i kommunens 

organisation för att förbättra näringslivsklimat och bemötande. 

Verksamhetsutvecklaren framhåller att företagen är viktiga för 

kommunen. Därför är det viktigt att arbeta med företagsklimat och 

service under de kommande åren. 

 

___________ 
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KS § 230   KLK.2022.412  183  
 

Motion från Socialdemokraterna - Undersök hur man 
kan öka trafiksäkerheten vid Bokelundaskolan  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att besvara motionen med att 

kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningen har ett projekterat 

och budgeterat anläggningsarbete för området kring 

Bokelundaskolan i Skånes Fagerhult, i syfte att öka 

trafiksäkerheten. 

 

 

Sammanfattning 

Socialdemokraterna genom Minette Jansson (S) har lämnat följande 

motion. Motionen ankom till kommunen 2022-12-15. 

 

"Undersök hur man kan öka trafiksäkerheten vid Bokelundaskolan 

 

Bredvid Bokelundaskolan i Skånes Fagerhult löper Gerdagatan och 

Esplanaden. Gatorna som leder runt och kring skolan men även till 

Junexvallen där många barn spelar fotboll används mycket och ofta av 

barn i alla åldrar. Inte alltid i vuxnas sällskap. Vägarna är trafikerade av 

såväl lastbilar som vanliga bilar. Tyvärr finns varken trottoar eller 

markerad vägren i anslutning till skolan och i korsningen utanför möts 

flertalet vägar och cykelvägar. Utöver detta finns det ingen gångväg vid 

parkeringen vid skolan vilket gör att under vintertid får barn gå bakom 

bilar för att gå på skottad mark. 

 

Socialdemokraterna föreslår därför följande: 

- Uppför trottoar eller markerad vägren eller annan liknande anpassning 

för att möjliggöra en säkrare miljö för de barn som går till och från 

skola, idrottshall och idrottsplats. 

- Undersök om övergångställe behövs i anslutning till skolan utifrån en 

barnriskanalys. 

- Undersök om det behövs gångväg vid parkering utifrån en 

barnriskanalys. 

- Se över om liknande behov finns vid kommunens andra grundskolor 

och förskolor." 
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Kommunfullmäktige 2023-01-31 § 11 remitterar motionen till berörd 

nämnd. 

 

I tjänsteskrivelse 2023-09-01 beskriver förvaltningschefen hur det 

arbetas med trafiksäkerheten kring Bokelundaskolan. Förvaltningen har 

ett projekterat och budgeterat anläggningsarbete för området kring 

Bokelundaskolan i Skånes Fagerhult, i syfte att öka trafiksäkerheten. 

 

Ärendet är behandlat av kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 

2023-09-25 § 84. Nämnden anser att motionen ska anses besvarad, på 

grund av att förvaltningen har ett projekterat och budgeterat 

anläggningsarbete för området kring Bokelundaskolan i Skånes 

Fagerhult i syfte att öka trafiksäkerheten. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-11 - KSAU § 190 

Protokoll 2023-09-25 - KSUN § 84 

Tjänsteskrivelse, besvarande av motion 

Motion från Socialdemokraterna - Undersök hur man kan öka 

trafiksäkerheten vid Bokelundaskolan  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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KS § 231   KLK.2023.96     
 

Kommunens näringslivsarbete  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att samla frågorna kring turism, 

näringsliv, tillväxt och samhällsutveckling i samma förvaltning. 

Därav beslutas att kultur- och samhällsutvecklingsnämnden/ 

förvaltningen ska genomföra rekryteringen av tillväxtfunktionen 

som ska ersätta tidigare näringslivsfunktionen i kommunen. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att minska kommunstyrelsens 

budgetram med 800 000 kronor från och med 2024 och framåt, 

samt att öka kultur- och samhällsutvecklingsnämndens budgetram 

med 800 000 kronor från och med 2024 och framåt, som 

finansiering av tillväxtfunktionen. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att finansiering och omfördelning av 

budgetram sker med förbehållet att rekryteringsprocessen 

påbörjas och funktionen tillsätts skyndsamt. Återrapportering av 

processen sker till kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-12-13. 

 

Martin Gustafsson (C), Gunnar Edvardsson (KD), Sebastian 

Stjärneblad (KD), Arne Silfvergren (S) och Minette Jansson (S) 

reserverar sig mot beslutet. 

 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen behandlar 2023-08-09 § 163 ärende om det fortsatta 

näringslivsarbetet, med anledning av att avtalet med Örkelljunga 

Näringsliv ekonomisk förening upphör efter 2023-09-30. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 2023-08-09 att inriktningen ska vara att 

anställa en näringslivsutvecklare. I tjänsten ska även frågor om turism 

ingå. Kommunstyrelsen beslutar vidare att en eventuell framtida 

bolagsbildning ska utredas. Utredningen ska vara klar senast 2024-04-

30. Arne Silfvergren (S), Minette Jansson (S) och Martin Gustafsson 

(C) reserverar sig till förmån för yrkande om återremiss. 

 

Vid kommunstyrelsen 2023-09-06 förs dialog om ärendet. Dialogen 

utmynnar i att ärendet ska tas upp till behandling på kommunstyrelsens 
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arbetsutskott 2023-09-13. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-09-13 

§ 175 beslutar att hänskjuta ärendet till arbetsutskottets sammanträde 

2023-10-18. 

 

I tjänsteskrivelse 2023-10-11 föreslår kommundirektören att frågorna 

kring turism, näringsliv, tillväxt och samhällsutveckling ska samlas i 

samma förvaltning. Kommundirektören föreslår att funktionen ska 

finnas inom kultur- och samhällsutvecklingsnämnden/förvaltningen, 

och att det därmed är de som ska genomföra rekryteringen. Vidare 

innehåller kommundirektörens förslag en ramöverföring av 800 000 

kronor från kommunstyrelsen till kultur- och samhällsutvecklings-

nämnden från och med 2024. Finansieringen och omfördelningen 

föreslås ske med förbehåll att rekryteringsprocessen påbörjas och 

funktionen tillsätts skyndsamt. Återrapportering föreslås ske till 

kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet 2023-10-18 § 200. 

Arbetsutskottet lämnar (efter omröstning med tre röster mot två) förslag 

till beslut i enlighet med tjänsteskrivelsen, med tillägg att 

återrapporteringen till kommunstyrelsens arbetsutskott ska ske 2023-

12-13. Vid arbetsutskottets sammanträde yrkar Martin Gustafsson (C) 

och Arne Silfvergren (S) att beslutsförslaget ska vara att 

tillväxtfunktionen ska placeras inom kommunledningsförvaltningen 

under kommunstyrelsen, vilket innebär att övriga delar av 

kommundirektörens förslag inte är aktuella. Arne Silfvergren (S) och 

Martin Gustafsson (C) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Arne Silfvergren (S) yrkar att förslaget ska avslås. 

 

Martin Gustafsson (C) yrkar att tillväxtfunktionen ska placeras inom 

kommunledningsförvaltningen under kommunstyrelsen, vilket innebär 

att övriga delar av kommundirektörens förslag inte är aktuella. 

 

Sebastian Stjärneblad (KD) instämmer i Martin Gustafssons (C) 

yrkande, med tillägget att kommunstyrelsen ska besluta att det ska 

bildas ett gemensamt näringslivsbolag med Örkelljunga Näringsliv i 

enlighet med deras förslag. 

 

Henrik Nilsson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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  Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns motstridiga förslag, och ställer 

dessa mot varandra. Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i 

enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-18 - KSAU § 200 

Tjänsteskrivelse om näringslivstjänst.pdf 

Protokoll 2023-09-13 - KSAU § 175 

Protokoll 2023-08-09 - KS § 163 

Protokoll 2023-06-14 - KSAU § 127 

Tjänsteskrivelse - Ställningstagande gällande det fortsatta 

näringslivsarbetet med Örkelljunga Näringsliv 

Bilaga 1 - Skrivelse med svar från Örkelljunga näringsliv - 

Avtalsvillkor för fortsatt arbete i Örkelljunga kommun 

Bilaga 2 - Redovisning av Örkelljunga Näringslivs medlemsintäkter  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommundirektör (för åtgärd) 

Kultur- och samhällsutvecklingschef (för åtgärd) 

HR-chef (för kännedom)
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KS § 232   KLK.2023.58     
 

Voteringssystem i kommunfullmäktige, nu fråga om 
uppföljning  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att i nuläget inte tillämpa 

digitala omröstningar vid kommunfullmäktiges sammanträden. 

 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutar 2023-03-27 § 25 att testa votering via 

kostnadsfria röstknappar i Microsoft meddelande. Testet ska ske under 

en begränsad period. Efter cirka fem genomförda voteringar ska det 

göras en utvärdering.  

 

Innan beslut undersökte kommunledningsförvaltningen tre olika 

digitala system. Två av alternativen innebar system med kostnader. Ett 

alternativ innebar röstning via ett program som kommunen redan har. 

 

I tjänsteskrivelse 2023-10-05 görs en utvärdering och bedömning inför 

framtiden. Den tilltänkta modellen med så kallade röstknappar har inte 

kunnat tillämpas som tänkt eftersom det inte fungerade fullt ut i de 

iPads som används. En likvärdig lösning har testats. Denna lösning är 

något mer komplicerad och kräver mer arbete jämfört med det 

ursprungliga upplägget. Det förutsätter också att inställningarna är rätt 

hos samtliga röstande. En testomröstning har genomförts som utföll 

med att det fungerade hos ganska många men inte alla. Om röstningen 

ska fungera snabbt och smidigt krävs att det fungerar hos samtliga 

röstande. I annat fall kommer det att skapa arbete och ta tid i anspråk 

under sammanträdet att sammanställa vilka som röstat digitalt och vem 

som inte kunnat rösta, för att i nästa steg inhämta kompletterande 

muntlig röst från de som inte kunnat rösta digitalt.  

 

I tjänsteskrivelsen görs bedömningen att det digitala systemet riskerar 

att leda till att omröstningar upplevs som röriga och svårbegripliga. Det 

ökar också risken för att något går fel. Att genomföra en omröstning via 

uppläsning av alla namnen bedöms vara säkrare och tydligare. 

Förslaget är att i nuläget inte tillämpa digitala omröstningar vid 

kommunfullmäktiges sammanträden. 
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  Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-11 - KSAU § 194 

Tjänsteskrivelse om uppföljning av beslut om voteringssystem.pdf 

Protokoll 2023-03-27 - KF §25 

Tjänsteskrivelse om voteringssysten.pdf 

Bilaga 1 om voteringssystem.pdf 

Bilaga 2 om voteringssystem.pdf 

Bilaga 3 om voteringssystem.pdf 

Bilaga 4 om voteringssystem.pdf  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27



 

Sammanträdesprotokoll 2023-10-25  
Kommunstyrelsen 
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KS § 233   KLK.2023.377     
 

Ändring av stiftelseförordningen för Sparbanksstiftelsen 
Röke  
 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige: 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att meddela Sparbanken 

Östra Göinge AB att Örkelljunga kommun accepterar 

förändringen. 

 

 

Sammanfattning 

Sparbanken Göinge AB har översänt en önskan om yttrande från 

Örkelljunga kommun. I skrivelsen lämnas följande beskrivning: 

 

"De fristående sparbankerna i Vinslöv, Glimåkra, Röke och Farstorp 

valde 2008 att gå samman till en gemensam bank, Sparbanken Göinge 

AB. I samband med samgåendet bildades en ny stiftelse på respektive 

ort. Dessa stiftelser äger aktierna i Sparbanken Göinge AB. 

Stiftelsernas uppgift är att, som ägare, utse en styrelse i Sparbanken 

Göinge samt att hantera den utdelning som aktierna i Sparbanken 

Göinge genererar. Detta innebär att stiftelserna varje år, genom bidrag, 

lämnar ut stora summor pengar till ändamål som stärker 

verksamhetsområdet.  

 

I samband med samgåendet togs ett beslut att de nya stiftelserna skulle 

styras av ett antal huvudmän enligt samma princip som tidigare gällt i 

respektive Sparbank. Detta innebär att stiftelserna idag styrs av 

huvudmän där hälften utses av kommunen och hälften utses av 

huvudmännen själva.  

 

De fyra stiftelserna har konstaterat att det blir svårare att hitta 

kommunalt valda huvudmän som uppfyller kraven som ställs enligt 

stiftelseförordningen vilket innebär att det finns vakanta platser bland 

huvudmännen. Av denna anledning fattades ett beslut på respektive 

stiftelses stämma 2022 om att ansöka om permutation av 

stiftelseförordningen. Enligt den ansökan som skickats in till 

Kammarkollegiet önskar stiftelserna ändra §18 i stiftelseförordningen 

på det sätt att:  

- Kravet på att hälften av huvudmännen ska utses av kommunen stryks 

och ersätts med att samtliga huvudmän utses av huvudmännen själva.  
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- De kommunalt valda huvudmän som är valda sitter kvar som 

huvudmän.  

- Samtliga kommunalt valda huvudmän har samma mandatperiod, 

övriga huvudmän har olika mandatperioder för att uppnå succesiva val. 

Vid första mandatperiodens utgång för de kommunalt valda 

huvudmännen kommer ny- och omval ske med en mandatperiod på 1-4 

år.  

 

Inför Kammarkollegiets beslut önskar de ett yttrande från Örkelljunga 

kommunfullmäktige om att de accepterar förändringen och avsäga sig 

rätten att utse hälften av huvudmännen i respektive stiftelse." 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet 2023-10-18 § 201. 

Arbetsutskottets förslag är att Örkelljunga kommun ska acceptera 

förändringen. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-18 - KSAU § 201 

Begäran från Sparbanken Östra Göinge om yttrande.pdf  

 

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunfullmäktige 2023-11-27
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KS § 234   KLK.2023.366     
 

Förbättrad kundservice och receptionsutredning  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att den fysiska receptionistfunktionen i 

kommunhuset ska tas bort och ersättas med en besökskiosk, samt 

att kommunhusets entrévåning görs om till ett mer öppet 

besöksrum med en ny kontorsmiljö där handläggare i 

kommunhuset kan ta emot sina bokade besök istället för att ta dem 

med innanför skalskyddet. Motivet är att förbättra säkerheten och 

servicen, samt att på sikt effektivisera verksamheten. 

 

 

Sammanfattning 

Kommunledningsförvaltningen har under 2023 genomfört en utredning 

om förbättrad kundservice (Örkelljunga direkt) och om receptionen.  

 

HR-chefen överlämnar utredningen och beslutsförslag till 

kommunstyrelsen. För att både förbättra säkerheten och servicen, samt 

på sikt effektivisera verksamheten föreslås att den fysiska 

receptionistfunktionen tas bort och ersätts med en besökskiosk. 

Kommunhusets entrévåning görs om till ett mer öppet besöksrum med 

en ny kontorsmiljö där handläggare i kommunhuset kan ta emot sina 

bokade besök istället för att ta dem med innanför skalskyddet. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Arne Silfvergren (S) yrkar att förslaget ska avslås. 

 

Henrik Nilsson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns två motstridiga förslag, och ställer 

dessa mot varandra. Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i 

enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-11 - KSAU § 188 

Tjänsteskrivelse om förbättrad kundservice och receptionsutredning.pdf 

Utredning 2023 av receptionen.pdf 

Synpunkter från biblioteket på receptionsutredning 2023.pdf  
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___________ 
 
Expedieras till: 

HR-chef (för åtgärd, inklusive information till berörda)
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KS § 235   KLK.2023.3     
 

Redovisning av delegationsbeslut enligt 
kommunstyrelsens delegationsordning  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att lägga redovisningen till 

handlingarna. 

 

 

Sammanfattning 

Mark- och exploateringsingenjören har 2023-10-16 fattat beslut om att 

Global Connect AB ges nyttjanderätt för utrymme till fiberoptisk kabel 

inom Örkelljunga 156:1, vid Industrigatan. Rättigheten gäller under 

maximalt 50 år om utrymmet behövs för ändamålet. Diarienummer 

KLK.2019.272. 

 

___________ 
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KS § 236   KLK.2023.39  0  
 

Informationsärenden 2023  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till 

handlingarna. 

 

 

Ärenden  Diarienummer 

Klippans kommun, beslut i kommunfullmäktige 2023-09-25 beträffande 

hemställan från Samordningsförbundet Höganäs och 

Samordningsförbundet NNV Skåne 

KLK.2023.364 

Söderåsens miljöförbund protokoll 2023-09-26 KLK.2023.74 

Söderåsens miljöförbund budget 2024 KLK.2023.74 

Bjuvs kommun protokollsutdrag § 97 beträffande förslag på reviderad 

förbundsordning RSNV 

KLK.2023.370 

Svalövs kommun - Protokollsutdrag med kommunfullmäktiges beslut 

angående förslag till Söderåsens miljöförbunds förslag till taxor 

KLK.2023.375 

Medlemsavgift 2024 från Skånes kommuner KLK.2023.380 

 

 

___________ 
 



 

Sammanträdesprotokoll 2023-10-25  
Kommunstyrelsen 

   

 
 

 
 
 

  Utdragsbestyrkande 

 

 
KS § 237   KLK.2023.63     
 

Reviderat pensions- och omställningsavtal för 
förtroendevalda  
 

Kommunstyrelsens beslut: 

 

Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet till 

kommunledningsförvaltningen, med uppdrag att omarbeta det 

lokala tillägget enligt följande:  

• Förslaget ska kompletteras med ett krav på 

återrapportering av sökta arbeten.  

• Formuleringen om att aktivt leta ny sysselsättning och 

inkomst ska ses över, för att täcka in att förtroendevald ska 

ha möjlighet att gå tillbaka till tidigare arbete. 

 

Niclas Bengtsson (SD) och Arne Silfvergren (S) anmäler jäv och deltar 

inte i ärendets behandling. 

 

 

Sammanfattning 

SKR och centrala parterna har reviderat tidigare pensions- och 

omställningsavtal OPF-KL-14 gällande förtroendevalda och ersatt detta 

med ett nytt avtal kallat OPF-KL-18. I avtalet ges möjlighet efter 

avslutat förtroendeuppdrag om minst 40 procent av heltid, att ansöka 

om bland annat ekonomiskt omställningsstöd. Beräkningen innebär att 

varje 12 månaders uppdragsperiod ger rätt till tre månaders ekonomisk 

omställning om uppdraget varit minst 40 procent av heltid. 

Omställningsstöd utgår år ett och två med 85 procent, och år tre med 60 

procent av senaste årsarvodet. Ekonomiskt omställningsstöd utbetalas 

som högst i tre år och som längst till månaden innan personen fyller 65 

år. Rätt till ekonomisk omställning förutsätter att personen haft 

förtroendeuppdrag om minst 40 procent av heltid, samt att personen 

aktivt söker ny sysselsättning och inkomst efter avslutat 

förtroendeuppdrag. Förlängt ekonomiskt omställningsstöd gäller 

förtroendevalda som innehaft uppdrag i minst åtta år.  

 

För att det centrala avtalet OPF-KL-18 ska bli tillämplig, behöver det 

antas i kommunfullmäktige. Till det ekonomiska omställningsavtalet 

går det att välja att följa det centrala avtalet eller upprätta ett lokalt 

tillägg för tillämpningen i Örkelljunga kommun. 
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Kommunstyrelsen beslutar 2023-03-01 § 56 att återremittera ärendet till 

kommunledningsförvaltningen med följande uppdrag: 

• Nya avtalet (OPF-KL 18) ska finnas med som beslutsunderlag. 

• Klarlägga hur § 1 i OPF-KL 18 ska hanteras. § 1 innebär att när 

OPG-KL 18 antas ska en pensionsmyndighet utses, som har i 

uppgift att tolka och tillämpa bestämmelserna i OPF-KL-18. 

 

Uppdraget i återremissen besvaras enligt följande: 

• Avtalet OPF-KL-18 har påförts ärendet. 

• Kommunfullmäktige är pensionsmyndighet och därmed högsta 

beslutande organ när det gäller förtroendevaldas pensioner och 

pensionsersättningar. 

 

I tjänsteskrivelse (efter återremissen) föreslår HR-chefen att 

kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta 

bestämmelser om omställningsstöd och pensionsvillkor för 

förtroendevalda (OPF-KL-18) med tillhörande bilagor. Vidare föreslår 

HR-chefen att det till avtalet OPF-KL-18 beslutas om ett lokalt tillägg 

till avtalet gällande ekonomisk omställning. Lokala tillägget innebär att 

all ekonomisk omställningsersättning ska samordnas med annan 

förvärvsinkomst från första året. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet 2023-10-11 § 187. 

Arbetsutskottet lägger till att bestämmelserna och det lokala tillägget 

ska tillämpas från och med 2027-01-01. I övrigt lämnas förslag till 

beslut i enlighet med förslaget i tjänsteskrivelsen. 

 

Förslag vid sammanträdet 

Sebastian Stjärneblad (KD) yrkar att ärendet ska återremitteras till 

kommunledningsförvaltningen, med uppdrag att omarbeta det lokala 

tillägget. Dels ska förslaget kompletteras med ett krav på 

återrapportering av sökta arbeten. Dels ska formuleringen om att aktivt 

leta ny sysselsättning och inkomst ses över, för att täcka in att 

förtroendevald ska ha möjlighet att gå tillbaka till tidigare arbete. 

 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen ska avgöra ärendet vid dagens 

sammanträde eller återremittera ärendet enligt yrkandet från Sebastian 

Stjärneblad (KD). Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar att 

återremittera ärendet. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll 2023-10-11 - KSAU § 187 
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Tjänsteskrivelse (efter återremissen).pdf 

Lokalt tillägg vid ekonomisk omställning (efter återremiss).pdf 

Cirkulär från SKL 2018-09-14.pdf 

Bilaga 1 till cirkulär.pdf 

Bilaga 2 till cirkulär.pdf 

Protokoll 2023-03-01 - KS § 56 

Lokalt tillägg vid ekonomisk omställning.pdf 

Protokoll 2023-02-15 - KSAU § 38 

Tjänsteskrivelse om antagande av reviderat pensions- och 

omställningsavtal för förtroendevalda OPF-KL-18.pdf 

Blankett för omställningsstöd förtroendevald.pdf  

___________ 
 
Expedieras till: 

Kommunledningsförvaltningen genom HR-chef (för åtgärd) 
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